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Eu în Europa 
 
S-au împlinit anul acesta 10 ani de la aderarea României la Uniunea Europeană. Noul statut 
de stat membru înseamnă noi avantaje, dar și noi responsabilități. 
 
Astăzi, la emisiunea „Eu în Europa”, Marcel Dunăreanu de la Liga Studenților Români din 
Străinătate (LSRS) ne vorbește despre impactul intrării României în Uniune, așa cum l-a 
perceput el, și despre poziția tinerilor în raport cu UE. 
Interviu realizat de Oana Haralamb. 
 
OH: Când ai început să simți pentru prima oară efectele aderării României la Uniunea 
Europeană? 
 
MD: Ăm... poate că primul efect a fost chiar atunci când am ieșit prima oară din țară, cred 
că-n 2008, și știu că nu ne mai trebuiau vize și era mult mai ușor de intrat și de ieșit înspre 
Europa din Ungaria. M-am bucurat, nu de altceva, dar după ce profa de istorie ne dăduse mai 
multe referate despre UE, începusem să iau în considerare studiile în străinătate. Acestea au 
devenit mai ușoare după ce-am intrat în Uniune, având același statut ca și nemții, francezii și 
așa mai departe...  
 
Ăsta cred c-a fost – pentru studenții români care-au plecat în străinătate – impactul cel mai 
mare și ce-am văzut noi, trendurile pe care le-am văzut în LSRS, e că înainte foarte mulți 
tindeau să meargă către Statele Unite, pentru că nu era o diferență foarte mare de costuri, iar 
universitățile de acolo ofereau mult mai mult sprijin pentru studenții români, dar din 2007 
încoace, marea majoritate a migrat – să spun așa – către Europa: mai aproape de casă, mai 
ieftin, mai ușor de ajuns înapoi de sărbători, și poate mai des.  
 
Deci acesta cred că e... ăm... impactul major asupra comunității noastre și asta am simțit pe 
propria piele. Nu încape îndoială că aderarea la UE a avut un cuvânt greu de spus în alegerea 
mea.  
 
OH: Privind acum lucrurile dintr-o altă perspectivă, ce pot face tinerii pentru Uniunea 
Europeană? 
 
MD: Ăăă.... Cred că în primul rând ar trebui să înțelegem că suntem europeni. Adică români, 
dar și europeni. Asta te face să vezi lucrurile puțin altfel. Uitați-vă la ce se-ntâmplă în lume! 
Uitați-vă la istoria continentului nostru! Adică, anul ăsta mi se pare că s-au împlinit 60 de ani 
de la crearea Uniunii Europene... 
 
OH: A Comunităților Europene! 
 
MD: Așa e! Păi sunt 60 de ani de pace. Cred că asta ar trebui să înțelegem și de-asta cred c-ar 
trebui să aducem un mesaj de unitate. Unde mai pui că românii sunt împrăștiați care pe unde?! 
Europa e casa noastră, la propriu și la figurat! 
 
 


